
Grønlandsudvalget

Til: Udenrigsministeren

Dato: 2. marts 2015

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

GRU alm. del

Samrådsspørgsmål G
Ministeren bedes svare på følgende spørgsmål:
– Opfatter ministeren sagen som værende meget alvorlig for Grønland og

for Rigsfællesskabet, og hvad vil Statsministeren gøre for at realisere Fol-
ketingets vedtagelse af 22. januar 2015?

– Er ministeren enig med den grønlandske regering i, at denne ikke har væ-
ret fuldt inddraget i forhandlingerne med USA/USAF om dette spørgsmål?

– Hvilke krav har ministeren stillet til USA’s regering, og hvad har den ameri-
kanske regerings reaktion været på dette?

– Er ministeren enig i, at Udenrigsministeriet forpassede en oplagt mulighed
for at forhindre, at kontrakten gik til det amerikanske skuffeselskab, da
udenrigsministeriet undlod at vejlede USAF, da de henvendte sig til mini-
steriet i juli 2014?

– Kan ministeren bekræfte, at USAF efter at være blevet henvist til Er-
hvervs- og vækstministeriet, vendte tilbage til Udenrigsministeriet, og vil
ministeren i givet fald orientere om hvad henvendelsen gik på, og hvad
UM svarede, herunder fremlægge evt. korrespondance i den forbindelse?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Finn Sørensen (EL) og Johan Lund Ol-
sen (IA).

På udvalgets vegne

Johan Lund Olsen
formand
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